
 

Tid  Punkt  Emne  Ansvar  
18.30-18
.45  

1.0  Formalia  
Valg af dirigent og referent   
Sabine vælges som dirigent, Cæcilie som referent 
 
Til stede: Sabine, Cæcilie, Dennis, Kia, Anne, Casper, Katrine, Mathias 
 
 

FU  

18.45-19
.30  

2.0  Siden sidst  
Den nye bestyrelse 
Katrine (webmaster), Dennis (næstformand), Alexander (uddannelse), 
Pelle (forskning) og Thomas (suppleant) trækker sig. Casper (øst) 
ønsker at stille op til uddannelsesansvarlig, Anne (nord) ønsker at 
fortsætte, Kia (syd) ønsker at fortsætte, Mathias (kasser), ej på valg 
ønsker at fortsætte som kasser. Cæcilie (forårsmøde ansvarlig) ønsker 
at fortsætte. Annie (kursus) ønsker at fortsætte). Sabine (formand) 
melder tilbage hurtigst muligt. 
Sikre ubemandede poster: næstformand, webmaster, 
forskningsansvarlig, øst, suppleant 

 
DOS kongressen (melder ud 21.8 endeligt om afholdelse) Må yngre 
læger deltage i kongress og kursus i disse covid-19 tider? (Pelle):  
Det er enten op til statsministeren eller til de enkelte afdelinger. Dvs. 
ej Yodas ansvar. 
 
10-års jubilæum (Sabine) 
Bred enighed i bestyrelsen om at såfremt DOS IKKE afholdes i år skal 
10-års jubilæum IKKE afholdes i år. Evt. kan det skubbes til næste år 
som 11års jubilæum, det lades op til den nye bestyrelse efter GF. 

 
GF+efterfest (Sabine) 
Uanset om DOS afholdes skal YODA holde GF. Enighed i bestyrelsen 
om at GF skal afholdes som fremmøde, i Kbh (da det formentlig vil 
tiltrække flere), gerne på DOS fredagen hvis muligt. Fra omkring kl 16 
inkl let anretning, øl/vand og efterfølgende socialt arrangement. 
Cæcilie går videre med lokaler 

 
Status på økonomi + forslag til budget (Mathias):  
Omkring 40.000 kr. tab i forb. Med corona, isærforårsmødet har været 
tungt. 281.000 på bogen lige nu. Til trods for dette er der enighed i 
bestyrelsen om at fortsætte med det normale budget og ikke ændre i 
diverse gebyrer mv. 
 
 

FU 

2.1  Forårsmøde  
Status på Forårsmøde 2021  
Lokation: Vi har underskrevet kontrakt med Frederik VIs Hotel i 
Odense. DIMS: Stort ønske om at være med 2021. Industri: Positive 

Cæcilie  



tilbagemeldinger. I løbet af efteråret begynder vi at (re)invitere 
industrien. Deadlines som vanligt. Kører videre med 2020 tema MEN 
der er efterspurgt en HU workshop. Cæcilie går videre med at snakke 
med DIMS om mulighed for at skrue niveauet op på en ws eks skulder. 
 
Efterårsfest 
Som det er aktuelt planlægger vi IKKE en efterårsfest. Vi mangler 
stadig at høre tilbage fra VENbar om en evt ny dato (men selvfølgelig 
helst pengene retur hvis muligt) 

  2.2  Regionerne  
SYD:   
Uddannelsesrådet vil forsat gerne resultater fra spørgeskema omkring 
uddannelse. 
- Alexander har stadig data. Kan sendes til Casper som vil prøve at lave 
noget der kan præsentere. Enighed om at det skal præsenteres inden 
GF!! A er desværre ikke tilgængelig i dag. C skriver til ham 
- Skadestuekursus d. 23+24 september: det ser ud som om der er 
deltagere. Fedt! 
- Specialernes dag d. 20. november: er blevet bedt om at lave en 
powerpoint og video der kan præsentere specialet. Kia savner 
inspiration. Sabine har noget hun kan sende. 
 
ØST:  
Online skadestuekursus var en succes. Hhv. 115 + 140 deltagere. Vi 
har nu undervisningen optaget – skal den bruges til noget?  
- Den skal kun ligge hos bestyrelsen indtil videre 
 
Kontakt fra Køge angående ekstraundervisning af deres 
akutmodtagelse. Vi kan evt. lige vende pris for sådanne ekstrakurser.  

- Såfremt der kommer forespørgsel om ekstern 
undervisningen er der enighed om at der sættes en fast 
pris: 200kr pr kursist og 600kr/t til underviser 

 
Til info: Uddannelsesudvalget er kommet med et forslag om et 
HU forløb (2år) Færøerne/(2år) Hvidovre. Til en start er det et 
enkeltstående tilfælde. Der bliver præsenteret udspillet. 
Færøerne har 310 traume indgreb om året. Ønsker YODAs 
input. Der er bekymring om hvor erfaren personen er når 
vedkommende kommer til HVH. Der er desuden bekymring om 
at de er klar til at være bagvagter når de kommer til Danmarks 
største traumesektion. Kan man fordele opholdet anderledes ex 1 
år F 2 år HVH 1 år? 
 
NORD:   
Skadestuekursus efterår i Århus?? Corona.  
Aktuelt må man kun være samlet 10 sammen til møder. Regner med 
at der kommer et sent efterår. 
Kirurgiske adgange Århus primo 2021.   
Gået gang med planlægningen. 

Kia  
Casper  
Anne  



19.30-20
.00  

2.3  Forskningsudvalget  
● Udfordret af at videnskabligt udvalgt i DOS havde glemt at 
informere om at de havde rykket deadline for udvælgelse 
af best-paper. Trods kort deadline lykkedes det at få lavet en 
fin udvælgelsesprocess og de udvalgte er informerede.  
● Sessionen ligger torsdag morgen, desværre sammen med 
øvrige sessioner.  
● Chair på sessionen bliver Søren Ohrt og Mig.  
● Der skal formodentlig vælges ny forskningsansvarlig, har 
ikke tiden til at udfylde rollen tilfredsstillende.  

Pelle  

  2.4  Uddannelsesudvalget  
Den GYLDNE YODA skal IKKE uddeles såfremt DOS aflyses. Anne står 
for at få den hjem til YODA uanset. 

● Opfølgning på medlemsundersøgelsen  
● Meet the experts til DOS – Distale radiusfrakturer  
● Fra UDDU – A-kurserne er flyttet   

Alexander  
 (Sabine) 

  2.5  Kursusudvalget  
Hygiejne tiltag og afstand ved kurser – en påmindelse til underviser og 
en skrivelse på hjemmesiden, at vi tager det alvorligt og gør vores 
bedste? Det gør vi ikke 
Regler om læger underviser læger ved YODA kurser  
Ved et suturkursus har underviser medbragt assistance ved 
medicinstuderende. Jeg har tilbedt mig det altid er læger der underviser 
læger - indvendinger?  Enig. Der skal ikke undervises af stud.med. Må dog 
gerne være praktisk gris 
Forslag til suturkursus Region Øst: 5/10 (basal), 12/8 (avanceret) – det 
fint 
Suturkursus i psykiatrien (Roskilde) en succes – valideret ved 
evalueringsskema. Om der er et marked der eller ej må tiden vise. 
Alternativt må vi henvise til vores normale suturkurser.  ok 
Kvalitetssikring: suturkursus i Region Syd er gået godt. Underviser fik 
god assistance og materiale af underviser i Region Øst.  ok 
Opfølgning på samarbejde mellem YODA og ortkir Viborg hospital 
vedr. “Workshop i Basal Ortopædkirurgi på grise” (workshop er gratis 
og med forplejning). Jeg har planlagt møde med Marianne Toft 
Vestermark (forskningsansvarlig, Viborg) på DOS. Skal vi have en rolle 
eller blot formidle? Vi vil gerne formidle men ikke have en større rolle. 
Oprydning på box.com:  
GDPR – persondatabeskyttelse – mange gamle dokumenter med 
navne på deltagere. Vi har haft deltagere der beder om gamle 
certifikater – men skal vi ikke slette dem? Enighed om at vi en gang 
for alle sletter ældre certifikater og fremadrettet informerer kursister 
om at de selv er ansvarlig for opbevaring af certifikat. Mathias vil 
gerne stå for at rydde op i boxen 
Ambition: Undervisningsmateriale tilgængeligt på YODAs faste kurser i 
box.com, så de let kan udrulles andre steder i landet med fx ny 
underviser. Indtil videre muligt med skadestuekursus og 
suturkursus.  Det yoda selv laver skal selvfølgelig ligge på boxen – 
individuelt lavet kursusmateriale skal ikke (medmindre man for lov). 
Laver yoda materiale skal det ligges op. 

Annie  



2.6  Web og nyhedsbrev  
Der skal findes en ny webmaster i bestyrelsen, jeg stiller ikke op til 
genvalg efter 5 år i YODA.  
Skal der lobbyes kan man sagtens sige at det ikke kræver IT skills 😊 
 
Jeg laver udførlige beskrivelser af hvordan man redigerer 
hjemmesiden.  
 
Vi skal have en tovholder på når YODA indstiller folk til 
fagselskabs-bestyrelser og ansættelsesudvalg. Jeg foreslår 
næstformanden.   
Næstformanden som tovholder. Den afgående skal i god tid skrive til 
YODAs mail og så står næstformanden for at melde det ud. Sabine 
står for at det bliver meldt ud til de nuværende afgående (Sara Freund 
og Katrine Borum) 

Katrine  

20.00-20
.30  

3.0  Evt.  
● Sabine beder folk om en kort beskrivelse af deres post 

inden GF – skal sendes til Sabine 
 
● Internatmødet var aflyst og der er ikke talt om 5-års plan. 

Inputs: 
o Hvordan får vi folk til at tale om/deltage i/ være 

med i YODA 
o Flere og/eller nye kurser? 
o Hvad er vores fokus (områder(r))? Uddannelse, 

socialt, politik, forskning, webinar, online 
undervisning? 

o Online journalclub? 
o Skal selv stå for flere sociale arrangementer (der 

bliver ikke søgt midler lokalt) 
o Søge indflydelse i specialespecifikke bestyrelse 

(1 i hvert selskab) 
o YODA skal være mere digital! 
o Online videobibliotek (ex over adgange mv.)? 
o Skal vi samarbejde med Scandinavian? (ex. 

invitere nordiske bestyrelsesrepræsentanter med 
til vores forårsmøde) 
 

● Bestyrelsesmøde med DOS: Katrine, Casper og Dennis 
deltager. Punkter:  

o 1 repræsentant i alle specialespecifikke selskaber 
o Forårsmødet – hvad kostede aflysningen? 

(40.000) 
o Økonomi 
o Vi er glade for at DOS og YODA har fået et 

tættere samarbejde. 
o Hvad gør DOS/de andre selskaber med deres GF? 

  



● Næste BM: 7.11 i KBH med middag (gammel bestyrelse 
også er inviteret til spisning) – det er en fordel at nye 
medlemmer kan deltage den dag. 

  
    

  
  


